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ACTA NÚM. 79 
 
Comissió d’Afers Acadèmics: 
 
Membres assistents: 
Júlia Aja Aguilar 
Albert Branchadell Gallo 
Francesca Burriel Manzanares 
Joan Carbonell Manils 
Maite Carrassón López de Letona 
Jaume Farrés Vicén 
Laura Feliu Martínez 
Enric Fossas Espadaler 
Joaquín Gairín Sallán 
Isabel Galán Mañas 
Gemma Garcia Alonso 
Fernando García del Pino 
Margarita Martín Castillo 
Maite Martín Ibáñez 
Màrius Martínez Muñoz 
Vicente Martínez Perea 
Montserrat Masoliver Puig 
Francisco José Morente Valero 
Gemma Puigvert Planagumà 
María José Recoder Sellarés 
Tatiana Rovira Faixa 
Héctor Sala Lorda 
Ramón Vilanova Arbós 
 
 

A les 9’30 h del dia 27 de gener, s’inicia la 
sessió a través de Microsoft Teams, sota la 
presidència de la vicerectora d’Estudis i 
d’Innovació Docent, María Valdés 
Gázquez, els membres de la Comissió 
d’Afers Acadèmics assenyalats al marge. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S’han excusat d’assistir a la reunióMarta Bertrán Tarrés i Isabel Galán Mañas. 
 
No hi assisteixenJuan José Bravo San José,Vicent Fonollosa Pla, Albert Font Sancho, 
Claudia Cristina Jiménez Cortésni Bruno Sánchez Llordés. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Maria Pau Álvarez del Castillo, Joaquim Bernabé 
Ródenas, Anna Cros Alavedra iFrancisco Cuevas Ruiz. 
 
Hi actua com a secretària María Matarredona Santonja, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions. 
2. Informe de l’Equip de Govern. 
2.1. Informe dela presidenta de la Comissió. 
2.2. Informe d’altres membres de l’Equip. 
3. Formació Contínua: 
3.1. Proposta de títols de màsters propis i diplomes de postgrau i elevació al Consell de 
Govern perquè els aprovi, si escau. 
3.2. Aprovació dels plans d’estudis de màsters propis i diplomes de postgrau, de nova 
creació i de renovació amb modificacions, per delegació del Consell de Govern.  
3.3. Informació sobre la creació de cursos d'especialització. 
4. Actualització de la programació de graus i de màsters universitaris de la UAB pel curs 
2022-23. 
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5. Graus: 
   5.1. Informe sobre la creació de títols de grau propi. 
   5.2. Aprovació de memòries de grau propi, per delegació del Consell de Govern. 
   5.3. Aprovació de la modificació de memòries de grau, curs 2021-22, per delegació del 
Consell de Govern. 
   5.4. Informe sobre l’extinció de títols de grau. 
   5.5. Aprovació de la modificació d’itineraris de simultaneïtat, curs 2021-22. 
6. Màsters: 
   6.1. Aprovació de la modificació de memòries de màster universitari, curs 2021-22, per     
delegació del Consell de Govern. 
   6.2. Informe sobre l’extinció de títols de màster universitari. 
7. Aprovació d’autoinformes d’acreditació.  
8. Convocatòria d’ajuts per a la formació a mida: bases d’execució. 
Afers Acadèmics: 
   9.1. Modificació del calendari acadèmic administratiu del curs 2020-2021, per 
delegació del Consell de Govern. 
   9.2. Concessió de premis extraordinaris de titulació, per delegació del Consell de 
Govern. 
   9.3. Aprovació de la convalidació de crèdits de Cicles formatius de Grau Superior al 
graus.  
10.Assumptes de tràmit. 
11. Torn obert de paraules. 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Atesa la situació d’emergència sanitària causada per la COVID-19, la sessió d’aquesta 
comissió s’ha desenvolupat a distància d’acord amb el que disposa la Instrucció 5/2020, 
sobre l’organització de reunions urgents a distància dels òrgans de govern col·legiats 
generals davant l’emergència sanitària decretada a causa del COVID-19, dictada pel 
secretari general en data 24 de març de 2020.  
 
D’altra banda, també s’ha tingut en compte el que regula l’article 6 del Decret llei 8/2020, 
de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de 
transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció d’altres 
mesures complementàries, mitjançant el qual es disposa que les universitats públiques 
podran dur a terme per videoconferència o per qualsevol altre suport digital les sessions 
dels òrgans de govern, i que tindran plena validesa jurídica sempre que s’asseguri la 
identitat dels membres o persones que els supleixin, la interactivitat i intercomunicació 
entre ells en temps real, i la disponibilitat dels mitjans durant la sessió, encara que en 
els seus estatuts no estigui prevista aquesta forma de reunió.  
 
Abans que la presidenta iniciï la seva intervenció per tractar els punts de l’ordre del dia, 
s’adverteix als participants de la sessió que, d’acord amb l’article 13 del Reglament (UE) 
2016/679, del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril de 2016, relatiu a la 
protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de dades personals i la lliure 
circulació d’aquestes dades (RGPD), en compliment de la missió d’interès públic que 
correspon a la Universitat, lareunió d’avui es fa per videoconferència i s’enregistra amb 
l’única finalitat de redactar l’acta, i que aquesta gravació queda custodiada per la 
secretària de la Comissió.  
 
El contingut de la reunió no es pot facilitar a terceres persones ni a altres destinataris, 
excepte a aquells òrgans, àrees, serveis, unitats administratives o personal de la UAB 
que n’hagin de tenir informació per al desenvolupament de les seves competències o 
les tasques pròpies del lloc de treball. Consegüentment, s’informa que està prohibit 
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enregistrar i divulgar, totalment o parcialment, el contingut i la gravació d’aquesta sessió 
a tercers no autoritzats expressament.  
 
S’informa les persones assistents que poden exercir els drets que el RGPD reconeix als 
titulars de les dades personals, presentar reclamacions davant l’Autoritat Catalana de 
Protecció de Dades i fer les consultes pertinents al delegat de Protecció de Dades de la 
UAB.  
 
S’adverteix que si alguna de les persones assistents no vol ser gravada, un cop s’hagi 
identificat a l’efecte del quòrum, pot exercir el seu dret d’oposició i inhabilitar l’opció de 
vídeo. 
 
La presidentaexplica les normes de desenvolupament de la sessió: cal tenir el micròfon 
silenciat mentre no es prengui la paraula, s’obriran com a màxim dos torns 
d’intervencions després de la presentació dels punts i només en els punts que calgui i, 
en cas que calgui sotmetre a votació algun punt, la secretària llegirà la llista de membres 
perquè s’identifiquin amb nom i càrrec i expressin el sentit del seu vot.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
La presidenta explica que es presentaa aprovació l’acta de la darrera sessió de la 
Comissió d’1 de desembre de 2020.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda aprovar l’acta 
corresponent ala sessió d’1 de desembre de 2020. 
 
 
2. Informe de l’Equip de Govern 
 
2.1. Informe dela presidenta de la Comissió 
 
La presidenta explica que s’ha tingut coneixement de dos novetats legislatives en 
matèria d’universitats. En primer lloc, informa sobre elprojecte de modificació delReial 
decret420/2015, de 29 de maig, de creació, reconeixement, autorització i acreditació 
d’universitats i centres universitaris, i comenta que des de la DGU es va preparar un 
document amb observacions i propostes d’esmena que es va enviar a les universitats 
perquè fessin les al·legacions oportunes, de tal manera que es va enviar al Ministeri un 
document consensuat en el període d’audiència publica. Continua explicant que els trets 
més rellevants d’aquest projecte són l’enduriment dels requisits que s’exigeixen als 
centres que volen impartir estudis universitaris, als quals se’ls demanen uns ítems de 
recerca, l’acreditació institucional i la certificació de la qualitat dels estudis propis.  
 
Pel que fa a la segona novetat legislativa, la presidenta informa sobre la publicació al 
BOE de la Llei Orgànica 3/2020, de 29 de desembre, per la qual es modifica la Llei 
Orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’Educació, la qual conté qüestions relatives a l’accés 
a la universitat. Exposa que a l’article 38 s’estableix que per accedir a la universitat 
caldrà superar una prova que, juntament amb les qualificacions obtingudes al batxillerat 
valorarà, amb caràcter objectiu, la maduresa acadèmica i els coneixements adquirits i la 
capacitat per seguir amb èxit els estudis universitaris. Afegeix que desapareix el 
fantasma de les revàlides que es preveia a la LOE i que aquesta regulació entrarà en 
vigor en setembre de 2022 i que serà aplicable per a les proves de juny de 2023.  
 
Quant a les informacions de la Generalitat de Catalunya, informa en primer lloc sobre 
les dates i el protocol que es preveu per les PAU del curs 2020-2021 i explica que la 
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convocatòria ordinària es farà els dies 8,9,10 i 11 de juny i l’extraordinàriaels dies 7,8 i 
9 setembre.Comenta que es continuaran utilitzant els instituts de secundària com a 
subseus i que s’aplicarà el mateix protocol de seguretat que ja es va aplicar el curs 
anterior. Pel que fa a les proves de més 25 anys i les PAP, explica que es mantenen les 
dates habituals. 
 
En segon lloc, quant a les mesures en relació amb la Covid-19, recorda que en l’anterior 
sessió de la Comissió es va parlar del pla d’obertura que s’havia dissenyat en el qual 
s’establien quatre trams progressius que no preveien un canvi en la presencialitat a les 
universitats i del qual la UAB i la resta d’universitats es van queixar, i explica que, amb 
l’empitjorament de les dades epidemiològiques després del Nadal, aquest pla s’ha 
aparcat, però que a la Conferència General del CIC del 18 de desembre tant la Directora 
General com el Secretari d’Universitats van expressar el compromís de que quan ho 
permeti la situació sanitària demanaran que es garanteixi un increment de presencialitat 
a les universitats. Afegeix que atès que les dades epidemiològiques han estat negatives, 
la Generalitat ha mantingut les mateixes mesures restrictives que es venien aplicant i 
que de moment tota la docència s’ha de fer de manera virtual a excepció de les 
pràctiques i l’avaluació.  
 
En relació amb les informacions sobre la UAB, informa que el 8 de gener es va publicar 
la resolució del rector 1/2021, en la qual es mantenia la possibilitat de fer exàmens 
presencials extremant les mesures de seguretat, i que arran d’això han arribat 
nombroses queixes d’estudiants tant a la bústia del rector com a través de l’OPINA. 
 
Així mateix, informa que s’han aprovat recentment mesures excepcionals en relació amb 
l’avaluació, i explica que a mitjans de novembre la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat 
va rebre dels estudiants representants de la coordinadora d’assemblees de facultats una 
sèrie de mesures sobre avaluació en temps de pandèmia, les quals es van valorar i es 
va constatar que la majoria estaven ja incloses en la normativa. Continua explicant que 
el 17 desembre va haver una concentració d’estudiants en la Plaça Cívica que es va 
desplaçar posteriorment al Rectorat per llegir un manifest amb les seves reivindicacions, 
i que el 21 desembre un grup d’estudiants va ocupar el rectorat durant dos dies. Informa 
que la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat va negociar amb ells i que es va acordar 
que havien de canalitzar les seves demandes a través dels òrgans col·legiats adients. 
De tot el llistat de mesures que havien presentat, es va acordar que es portessin a 
Consell de Govern tres mesures excepcionals per flexibilitzar l’avaluació durant el curs 
2020-2021, que finalment es van aprovar en una sessió extraordinària del Consell de 
Govern el dia 15 de gener.  
 
Tot seguit, informa sobre la reunió que va tenir juntament amb la vicerectora de Qualitat 
i d’Acreditació Acadèmica amb la directora general d’Universitats sobre la programació 
dels cursos 2021-2022 i 2022-2023, i explica que els va anunciar que a la CPOA del 
mes febrer es faria una proposta de calendari de cara al Saló de l’Ensenyament, i que 
s’establiria com a condició per a mantenir un estudi en la programació del curs 2021-
2022 que tota la documentació necessària per anar a informació pública es tingués el 
18 de març, i que es programaria una sessió extraordinària de la CPOA del 19 de març 
per fer la proposta d’ampliació dels estudis 2021-2022. Afegeix que sobre la programació 
del curs 2021-2022 la directora general va insistir en el compliment dels condicionants 
de la DGU respecte del professorat i les instal·lacions, i va anunciar que les propostes 
que no compleixin aquests requisits es posposaran pel curs 2022-2023. Explica que va 
esmentar la situació de la FUAB formació, la nova oferta de la qual està condicionada 
en el sentit expressat.  
 
Respecte a la programació del curs 2022-2023 comenta que la resposta de la directora 
general va ser favorable a les propostes, i que pel que fa al grau propi en Intel·ligència 
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Artificial, la presidenta li va anunciar que demanarien una autorització per tal que sortís 
com a títol propi a la preinscripció  del curs 2021-2022 i que la directora general va 
mostrar la seva conformitat.  
 
 
2.3. Informe d’altres membres de l’Equip 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica informa sobre una reunió amb el 
director d’AQU, explica que li va preguntar per l’estat de verificació dels graus i màsters 
pendents i que el director li va confirmar que la Universitat rebria la resposta definitiva 
entre la darrera setmana de gener i la primera de febrer. Pel que fa al calendari de 
modificacions de les memòries, que s’envien en febrer però que l’AQU fa l’aprovació 
entre els mesos d’abril i juny i això suposa un problema de cara a la planificació del curs 
següent, explica que va suggerir al director que es canviessin les dates i que el termini 
acabés el mes de novembre, i que el director li va comentar que s’havien plantejat la 
possibilitat de deixar els terminis oberts durant tot l’any. Afegeix que va insistir en que si 
els centres van obtenint les cerificacions del SIGC això podria servir per haver d’enviar 
les modificacions cada vegada a l’AQU. Finalment, la vicerectora explica que li va dir 
que la nova guia d’acreditació de doctorat que s’havia enviat en el mes de desembre no 
es podria aplicar de manera immediata, i que el director ho va entendre.  
 
Tot seguit, informa que ja han arribat les certificacions dels SGIQs de les Facultats de 
Biociències i de Ciències Polítiques i Sociologia, i els transmet la seva felicitació. Així 
mateix indica que els processos amb els altres centres van avançant i que els resultats 
són positius.  
 
El vicerector de Relacions Internacionals pren la paraula i informa sobre la reunió que 
va tenir amb el rector i l’ONG Plataforma per la Llengua, arran de la campanya sobre la 
vulneració dels drets lingüístics en relació amb la llengua d’impartició d’algunes 
assignatures, i explica que els van traslladar les queixes que van rebre, que la 
Universitat es va comprometre a fer un seguiment, que van explicar el procediment de 
tramitació de queixes a través de la plataforma OPINA, que els van animar a que es 
canalitzessin les possibles futures queixes mitjançant aquesta plataforma i que aquestes 
fossin específiques. Així mateix, comenta que s’intentarà habilitar un procediment per 
poder modificar la llengua d’impartició de les assignatures per quan hi hagi 
incorporacions de professorat el mes de setembre, i que es treballarà per garantir la 
veracitat de la informació de les guies docents per tal de garantir els drets lingüístics de 
l’alumnat.  
 
Tot seguit informa sobre la reunió amb la directora general d’Universitats, el director de 
l’Oficina de Política Lingüística del Departament de Cultura i el secretari general del CIC 
en relació amb l’exigència de demanar el domini B2 de llengua estrangera a l’alumnat 
que es gradua, i explica que se li va transmetre que la postura de la Universitat no havia 
variat i que a la promoció que es graduarà el 2022 no se li demanarà. Recorda que 
aquesta exigència es va incloure en l’articulat de la Llei d’acompanyament dels 
pressupostos de 2014, que es van fer les consultes legals pertinents al respecte i que 
es va concloure que la UAB podia no vincular l’atorgament d’un títol universitari al nivell 
B2 de llengua estrangera, el qual ve sovint correlacionat amb el nivell de renda. Afegeix 
que hi ha un canvi d’actitud des de la Direcció General i que es buscaran altres 
mecanismes per garantir aquest nivell com més aviat millor. 
 
Així mateix, informa que la disposició addicional 36 de la Llei Orgànica 3/2020, de 29 de 
desembre, per la qual es modifica la Llei orgànica 2/2006, de 3 de maig, d’educació 
estableix que l’alumnat provinent de sistemes educatius estrangers no comunitaris i/o 
que no tinguin conveni d’accés a la universitat hauran de fer una prova específica 
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d’accés. Afegeix que sembla que el Ministeri tenia previst que la prova l’organitzés la 
UNED, que tindria abast estatal i que veient que hi havia una comissió de treball del 
Ministeri que ja volia articular aquesta disposició addicional, des de l’ACUP es va decidir 
fer una carta al Ministeri demanant que es pugui fer l’examen en línia, que el Ministeri 
fixi els criteris però que l’examen es pugui fer des de qualsevol de les universitats 
públiques del sistema universitari espanyol, que les competències que es fixin en les 
proves siguin de caràcter genèric, que hi hagin vàries convocatòries durant l’any i que 
es puguin fer de manera descentralitzada.  
 
Finalment, informa que comença a posar-se en marxa la iniciativa dels challenges 
d’ECIU University, i que una de les activitats que s’està desenvolupant és la inscripció 
de l’alumnat del consorci a una oferta de desafiaments que cada universitat ha presentat 
i que són formulats o per la pròpia universitat o entitats o institucions de l’entorn com ara 
ajuntaments, associacions o empreses. Explica que aquesta oferta inicialment era petita 
però que es va fer una campanya específica i ara la UAB és una de les quatre 
universitats que més estudiants participen en aquest pilot. Afegeix que hi ha una 
plataforma comuna europea vinculada als challenges, que són propostes de treball 
interdisciplinar  internacionals per als que l’alumnat, durant un període determinat, 
intenta buscar solucions de valor. Continua explicant que són una oportunitat perquè els 
estudiants tinguin una experiència de formació internacional i que cada challenge està 
dinamitzat per un teamcher que coordina i desenvolupa aquesta activitat. Finalment 
explica que aquest plantejament nou és una oportunitat d’innovació i de transformació 
docent i anima que es visiti el web i a participar.  
 
La presidenta obre un primer torn de paraula i els membres de la Comissió fan diverses 
intervencions, entre d’altres, feliciten les facultats que han obtingut la certificació del 
SGIQ, agraeixen la feina a l’OQD en el procés d’acreditació i debaten sobre la situació 
dels títols de grau que estan pendents de verificació, atès que no se sap quan arribarà 
la resposta de l’AQU i s’ha inclòs l’oferta en les jornades de portes obertes que es fan 
l’11 i 12 de febrer. Debaten sobre la necessitat de coordinar terminis en els processos 
d’acreditació, sobre la conveniència de fer una comunicació directa tant a l’alumnat com 
al professorat de la informació institucional en relació amb la docència del segon 
semestre, sobre la conveniència que en les ordres de la Generalitat en relació amb la 
docència universitària es fes referència als aforaments enlloc de fer una referència 
genèrica a les pràctiques, sobre l’estratègia que es preveu per mantenir els intercanvis 
amb el Regne Unit en l’etapa post Brèxit, i sobre el reconeixement de la docència virtual 
a partir del curs 2021-2022. La degana de la Facultat de Ciències Polítiques i de 
Sociologia demana que consti en acta la petició de que cada centre tingui una plaça de 
gestió de la qualitat pròpia.  
 
La presidenta obre un segon torn de paraula i els membres de la Comissió fan diverses 
intervencions, entre d’altres, sobre la valoració de la necessitat dels centres, 
independentment de la seva grandària, de rebre recolzament en matèria de qualitat 
també  en la fase posterior a l’acreditació, la necessitat de dotació d’eines i de personal 
per tal de desenvolupar la feina, i sobre el finançament del grau propi en Intel·ligència 
Artificial. 
 
 
3. Formació Contínua: 
 
3.1. Proposta de títols de màsters propis i diplomes de postgrau i elevació al Consell de 
Govern perquè els aprovi, si escau. 
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El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i 
explica el títol propi de nova creació i la modificació del títol de diploma de postgrau, que 
es presenten a informació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la creació de títols de màster propi i de 
diploma de postgrau que s'annexen.  
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
   3.2. Aprovació dels plans d’estudis de màsters propis i diplomes de postgrau, de nova 
creació i de renovació amb modificacions, per delegació del Consell de Govern.  
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i 
explica els plans d’estudis que es presenten a aprovació i a modificació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la creació del pla d’estudis 
del diploma de postgrau següent, amb la condició que els òrgans competents 
aprovin el títol corresponent, en els termes que s'annexen: 
 

• diploma de postgrau en Investigació, Gestió dels Accidents de Trànsit i 
Seguretat Viària  
 

Segon. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació del pla 
d’estudis del diploma de postgrau següent, amb la condició que els òrgans 
competents aprovin la modificació del títol corresponent, en els termes que 
s’annexen: 
 

• diploma de postgrau en Exposicions. Curadoria, pràctiques creatives i 
espais temporals [Document] [Document] 

 
Tercer. Encarregar a la Vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l’execució i el 
seguiment dels acords primer i segon. 
 
Quart. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
  3.3. Informació sobre la creació de cursos d'especialització. 
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i 
exposa els cursos d’especialització que es presenten a informació. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Considerar-se assabentada de l’aprovació del curs d’especialització que 
s’annexa. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Programació Acadèmica i de Qualitat el 
seguiment d’aquest acord. 
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Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
4. Actualització de la programació de graus i de màsters universitaris de la UAB pel 
curs 2022-23. 
 
La presidenta presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica les novetats que 
s’introdueixen al respecte de la programació del curs 2022-2023 de diversos estudis de 
màster.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar l’actualització de les noves propostes de programació de grau i 
de màsters universitaris de la UAB per al curs 2022-2023, incorporant les 
propostes següents: 
 

• Actes: Arts, Creació Transversal i Societat / Actes: Arts, Transversal 
CreationandSociety (Erasmus Mundus) 

• Arqueologia Clàssica Aplicada 
• Fenotipat Morfològic de Models de Malalties Humanes/ HumanDisease 

Models MorphologicalPhenotyping (MorphoPHEN) (Erasmus Mundus) 
• Lingüística Romànica Teòrica i Experimental (Erasmus Mundus) 

 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent el seguiment 
de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
5. Graus: 
 
   5.1. Informe sobre la creació de títols de grau propi. 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica presenta aquest punt de l’ordre del 
dia i explica que per problemes de calendari el grau en Intel·ligència Artificial no ha pogut 
entrar en la programació del curs 2021-2022 com a títol oficial, i que degut a l’interès del 
Departament de Polítiques Digitals i Administració Pública en posar-lo en marxa s’oferirà 
el curs 2021-2022 com a grau propi però que el segon curs ja s’oferirà com a títol oficial. 
Recorda que els dos primers anys el grau estarà finançat pel Departament de Polítiques 
Digitals i Administració Pública.  
 
La presidenta dona la paraula al director de l’Escola d’Enginyeria, el qual explica que el 
procés d’elaboració del títol, en el que han treballat nou centres propis i dos centres de 
recerca, ha estat complex però que ha posat de manifest que s’ha treballat amb un 
esperit de col·laboració i la il·lusió que hi havia de crear un estudi nou i diferent. Afegeix 
que s’inicia el camí cap a un estudi de grau oficial al qual augura molt èxit i 
reconeixement, agraeix l’aportació de tots els centres i de l’Equip de Govern i recorda 
que el 28 de gener es farà un acte presentació del grau que es retransmetrà en directe 
pel canal YouTube de l’Escola.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement la creació del títol propi (nivellgrau) següent: 
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• Intel·ligència Artificial / Artificial Intelligence 

 
Segon. Elevar el present acord al Consell de Govern per a la sevaaprovació. 
 
 
   5.2. Aprovació de memòries de grau propi, per delegació del Consell de Govern. 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica presenta aquest punt de l’ordre del 
dia i presenta a aprovació la memòria del grau propi en Intel·ligència Artificial.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la memòria del títolpropi 
(nivellgrau )següent, en els termes que s’annexen: 
 
·       Intel·ligència Artificial / Artificial Intelligence 
 
Segon. Encarregar a la vicerectorade Qualitat i d’Acreditació Acadèmical’execució 
i el seguimentd’aquestacord. 
 
Tercer. Comunicar el presentacord a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
 
   5.3. Aprovació de la modificació de memòries de grau, curs 2021-22, per delegació del 
Consell de Govern. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica explica que es presenten a 
modificació vint-i-dos memòries de títols de grau, i comenta que la majoria de les 
modificacions que es proposen són menors.  
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de les 
memòriesdelstítols de grausegüents, en els termes que s’annexen:  
  
·        Administració i Direcció d’Empreses 
·        Arts i Disseny   
·        Ciència i Tecnologia dels Aliments   
·        Ciència Política i Gestió Pública   
·        Comptabilitat i Finances  
·        Comunicació Audiovisual 
·        Disseny 
·        Dret   
·        Economia   
·        Educació Infantil   
·        Educació Primària   
·        Empresa i Tecnologia   
·        Enginyeria de Dades   
·        Enginyeria Química   
·        Estudis d’Espanyol i Xinès: Llengua, Literatura i Cultura   
·        Fisioteràpia   
·        Geologia   
·        Història   
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·        Infermeria   
·        Relacions Internacionals   
·        Sociologia   
·        Traducció i Interpretació   
  
Segon. Encarregar a la vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica 
l'execució i el seguimentd’aquestsacords. 
  
Tercer. Comunicar elspresentsacords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
  
 
   5.4. Informe sobre l’extinció de títols de grau. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica explica que el títol que es presenta  
s’extingeix perquè s’ha iniciat el procés de reverificació. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
 
Primer. Informar favorablement sobre la extinció del títol de 
grauuniversitarisegüent: 
  
·        EstudisAnglesos 
  
Segon. Elevar aquestacord al Consell de Govern perquèl’aprovi, si escau 
 
 
   5.5. Aprovació de la modificació d’itineraris de simultaneïtat, curs 2021-22. 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica explica que espresenta la 
modificació d’aquest itinerari de simultaneïtat d’estudis pel canvi en una assignatura del 
títol de grau en ADE. 
 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificaciód’itineraris 
de simultaneïtatd’estudis del següentestudi que s’annexa: 
  
·        Grau en Administració i Direcció d’Empreses i Grau en Dret   
  
SEGON.- Encarregar a la vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica 
l'execució i el seguiment d’aquest acord. 
  
TERCER.- Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius, garantint 
la seva difusió. 
 
 
6. Màsters: 
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   6.1. Aprovació de la modificació de memòries de màster universitari, curs 2021-22, per     
delegació del Consell de Govern. 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica presenta aquest punt de l’ordre del 
dia i explica que es presenten a modificació vint-i-vuit memòries de títols de màster, i 
comenta que la majoria de les modificacions que es proposen són menors.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de les 
memòries dels títols de màster universitari següents, en els termes que s'annexen 
  
·        Anàlisi Econòmica   
·        Antropologia: Recerca Avançada i Intervenció Social   
·        Antropologia Social i Cultural / Social and Cultural Anthropology CREOLE   
·        Continguts de Comunicació Audiovisual i Publicitat   
·        Dret empresarial   
·        Economia i Administració d’Empreses  
·        Erasmus Mundus en Malalties Infeccioses i Una Sola Salut / Erasmus 
Mundus in InfectiousDiseasesandOne Health  
·        Estudis Globals d’Àsia Oriental   
·        Estudis Territorials i Planejament   
·        Física d’Altes Energies, Astrofísica i Cosmologia  
·        Geoinformació 
·        Gestió d’EmpresesHoteleres 
·        Gestió, Organització i Economia de l’Empresa   
·        Internet dels Objectes per a Salut Digital   
·        Interpretació de Conferències   
·        Investigació Clínica Aplicada en Ciències de la Salut 
·        Màrqueting   
·        Mitjans, Comunicació i Cultura   
·        Neurorehabilitació 
·        Periodisme i Innovació en Continguts Digitals   
·        Planificació Estratègica i Publicitat i Relacions Públiques   
·        Política Social, Treball i Benestar   
·        Qualitat del Aliments d’Origen Animal   
·        Recerca Aplicada en Economia i Empresa   
·        Màster en Recerca BiomèdicaTranslacional 
·        Recerca en Psicologia Clínica i de la Salut    
·        Rehabilitació Neuropsicològica i Estimulació Cognitiva  
·        Traducció i Estudis Interculturals    
  
Segon. Encarregar a la vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica 
l'execució i el seguiment de l’acord primer. 
  
Tercer. Comunicar elspresentsacords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
   6.2. Informe sobre l’extinció de títols de màster universitari. 
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica presenta aquest punt de l’ordre del 
dia i explica que s’extingeixen dos títols de màster per substitució i un per falta 
d’alumnes. 
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Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la extinció dels títols de màster universitaris 
següents: 
  
·        Arqueologia Clàssica 
·        Estudis Territorials i de la Població   
·        Prehistòria, Antiguitat i Edat Mitjana   
  
Segon. Elevar el presentacord al Consell de Govern perquèl’aprovi, si escau. 
 
 
7. Aprovació d’autoinformes d’acreditació.  
 
La vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica presenta a aprovació els 
autoinformes d’acreditació de dos centres adscrits.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
PRIMER. Aprovar els autoinformes per al procés d’acreditació de les titulacions 
dels centres següents:  
  
·        EINA    
·        EUIF Gimbernat 
  
SEGON. Encarregar a la vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica 
l’execució i el seguiment de l’acord primer. 
  
TERCER. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
8. Convocatòria d’ajuts per a la formació a mida: bases d’execució. 
 
La directora de l’ICE presenta aquest punt de l’ordre del dia i informa que es presenten 
a aprovació les bases d’execució de la convocatòria d’ajuts per a la formació a mida del 
professorat. Explica que és el primer cop que s’aproven i que s’ha passat també per la 
Comissió d’Economia. Continua explicant que cada any hi ha com a mínim dos 
convocatòries en les que tot el PDI de la UAB pot demanar la realització de cursos 
presencials, semipresencials, virtuals, tallers, jornades o seminaris que consideri 
necessaris per a la millora de la docència específica pel seu àmbit. Afegeix el pressupost 
d’aquest any és de 16.000 €, que s’intenta que les convocatòries coincideixin amb els 
dos semestres, i que si algú estigués interessat en fer una docència a mida amb 
paràmetres diferents es podria estudiar.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar la convocatòria d’ajuts per a la formació a mida amb l’objectiu 
d’atendre les necessitats formatives específiques per a la millora de la docència 
de la comunitat universitària: bases d’execució, en els termes que s’annexen. 
  
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l’execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
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Tercer. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
Afers Acadèmics: 
 
   9.1. Modificació del calendari acadèmic administratiu del curs 2020-2021, per 
delegació del Consell de Govern. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que 
s’actualitzen les dates relatives al termini de presentació de sol·licituds d’admissió per 
canvi d'estudis del curs 2021-2021 i d’aprovació d’activitats de reconeixement acadèmic. 
 
La degana de la Facultat de Veterinària recorda que quan es va presentar a aprovació 
el calendari i es van establir 19 setmanes docents va comentar que en la planificació 
d’algun estudi de la Facultat podria tenir problemes en la programació dels exàmens 
tant parcials, finals com de recuperació, i proposa que hi hagi una única data de 
tancament d’actes que fos la del 15 de juliol que no afectaria als alumnes de primer. 
Afegeix que desconeix si és un problema que pot afectar a més centres.  
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics contesta que aquest tancament podria tenir 
conseqüències sobre la matrícula del curs següent atès que tota la matrícula s’hauria 
de comprimir en 15 dies, i que també depèn de si la matrícula de màsters del centre la 
voldrien fer al juliol o al setembre. La presidenta indica que els centres que vulguin 
aquest canvi es dirigeixin formalment al vicerectorat i que es valorarà segons les 
peticions si el canvi és factible. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació del 
calendariacadèmicadministratiu del curs 2020-2021 en els termes ques’annexen. 
  
Segon. Encarregar a la vicerectorad’Estudis i d’Innovació Docentl’execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
  
Tercer. Comunicar aquestsacords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
   9.2. Concessió de premis extraordinaris de titulació, per delegació del Consell de 
Govern. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia,llegeix els 
premis extraordinaris de la Facultat de Medicina i de la Facultat d’Economia i d’Empresa 
i felicita les persones premiades.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris de 
titulació per al curs  acadèmic 2019-2020 que s’annexen. 
 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l'execució i el seguiment de l’acord primer. 
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Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
   9.3. Aprovació de la convalidació de crèdits de Cicles formatius de Grau Superior al 
graus.  
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica la 
convalidació del crèdits de cicles formatius de Grau Superior als graus que es presenten 
a aprovació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar el reconeixement de cicles formatius de grau superior per crèdits 
d’estudis de grau, en els termes que s’annexen. 
  
Segon. Encarregar a la vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica 
l’execució i el seguiment de l’acord primer. 
  
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
10. Assumptes de tràmit 
 
No es presenta cap assumpte en aquest punt de l’ordre del dia.  
 
 
11. Torn obert de paraules 
 
La degana de la Facultat de Ciències recorda que durant l’any 2018 hi va haver una 
comissió que va treballar sobre la implementació de les competències generals de la    
UAB, i que des del mes de juliol de 2019 està pendent de publicació la guia que es va 
redactar, que és un tema important respecte de la qualitat i demana que es faci un esforç 
per publicar aquesta guia de manera urgent a nivell de tot el sistema universitari català, 
atès que s’han de tenir les competències implementades pel curs 2022-2023. La 
presidenta contesta que la feina d’edició es va aturar però que ja s’ha reprès, demana 
disculpes i es compromet a que surti en el menor termini possible. 
 
El degà de la Facultat de Biociències recorda que en l’anterior sessió de la Comissió es 
va posar de relleu la importància de la universitat dins de la societat i de la poca visibilitat 
que tenia i de la poca atenció que rebia al respecte de les mesures sanitàries que es 
prenien. Comenta que l’Equip de Govern ha fet veure que s’està treballant en aquest 
sentit però que li preocupa que en les darreres setmanes la UAB,  sobre tot quan va 
sorgir la polèmica de la presencialitat de les proves d’avaluació, ha estat poc 
representada en els mitjans de comunicació. Afegeix que troba a faltar més presència 
en els mitjans de comunicació perquè de vegades surten altres representants de les 
universitats catalanes com la presidenta de la ACUP i el rector de la UB expressant 
opinions sobre l’avaluació que no sempre estan en concordança amb l’opció de la UAB, 
de la qual es diu que sempre que es pugui serà presencial. Finalitza dient que troba que 
es contraresten poc les opinions que apareixen als mitjans en relació amb la visió de la 
UAB i que s’hauria de reclamar més presència per compensar i explicar quina és la 
manera de fer i la postura de la Universitat. El vicerector de Relacions Internacionals 
explica que en els últims dies s’han atès molts mitjans de comunicació tant pel rector 
com per ell mateix, que s’ha insistit en que l’avaluació es podia fer presencial sempre i 
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quan el professorat ho estimés oportú i que des del a Universitat no s’obligava a que 
l’avaluació fos presencial. Recorda que la postura ha estat sempre la de destacar la 
importància de la presencialitat, que quan  no hi ha hagut presencialitat ha estat perquè 
no es permetia i que s’ha insistit en la idea de la presencialitat per percentatge 
d’ocupació. Afegeix que el rector està molt en contacte amb els responsables dels 
departaments d’Economia i Empresa i de Sanitat defensant aquesta postura i demanant 
que s’ampliï la presencialitat, vist que quan al setembre es permetia un trenta per cent 
de presencialitat això no va tenir efectes de cara als contagis ni a la UAB ni en els 
desplaçaments. 
 
El Degà de la Facultat de Filosofia i Lletres creu que no s’ha tingut gaire èxit amb els 
mitjans, i planteja que es faci una reflexió a nivell intern perquè té la sensació de que el 
missatge de que la presencialitat és important no ha arribat ni als estudiants, que ho han 
qüestionat tot molt, ni al professorat, que està entrant en una dinàmica de desànim, i 
demana alguna acció per contrarestar-lo per part de l’Equip de Govern.  
 
La degana de la Facultat de Ciències de la Comunicació afirma que a la UAB hi ha un 
problema de comunicació interna des de fa molt temps i també per fer entendre als 
estudiants, els quals en una gran majoria es veuen com clients i no com usuaris, quina 
ha de ser la seva relació amb la Universitat. Recorda que, pel que fa a l’actitud de part 
del professorat que decideix no seguir les indicacions que reben, que hi ha normes de 
compromís, de comportament i de disciplina per obligar a complir les obligacions. 
 
La presidenta comenta que pren nota dels suggeriments, que intentarà fer una acció 
comunicativa interna, i explica que és important que de cara a la finalització del curs, 
atesa la importància de la presencialitat, s’insisteixi en que s’ha d’arribar a la màxima 
presencialitat que es pugui segons la situació epidemiològica.  
 
 
A les 11:50h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària         Vist i plau 
          La presidenta 


